
 

 

Referat af skolebestyrelsesmøde  

Tirsdag den 24. oktober 2023 kl. 17.00-17.55 

 

Sted: Personalerummet, Rundhøjskolen 

Mødedeltagere: 

 
x = til stede 
a = afbud 
f = fraværende uden afbud 
o = deltog via onlineforbind. 

Forældrevalgte: Ledelse: 

Edyta Gromacka o Mads Neergaard Jacobsen (skoleled.) x 

Louise Ydemann Duarte a Louise Barner Jensen (viceskoleled.) x 

Louise Pedersen       a Medarbejderrepræsentanter: 

Malene Wiese (formand)  x Casper Bugge x 

Mie Margrethe Eriksen o Hans Koed Jensen x 

Tine Obel Schmidt (næstform.) a Elevrådsrepræsentanter: 

Nils Lehner Gottlieb a Ida Frederikke Illum Kejser x 

  Josefine Sjørring Boeriis x 

  Øvrige: 

  Klaus Juul Sørensen (adm.leder) x 

Referent: Morten Rørbæk Brøndum 

 

Dagsorden: Referat: 

1. Velkommen v. Malene 

 

Malene bød velkommen til mødet, som var 

afbudsramt – så meget, at skolebestyrelsen jf. 

forretningsordenens §4 ikke var beslutningsdygtig. 

Derfor ville de af dagsordenens punkter, der var 

udset til drøftelse, blive udskudt til et senere 

møde. 

 

Malene bød særligt velkommen til den nye 

forældrerepræsentant i skolebestyrelsen, Mie, som 

blev valgt ved et suppleringsvalg før 

efterårsferien. I den forbindelse præsenterede Mie 

sig selv. Hun er kort fortalt 45 år, driver 

rejsevirksomhed og er ny på Rundhøjskolen: mor 

til Magnus, der for nylig er startet i 6-8X.  

Og efterfølgende præsenterede de fremmødte 

skolebestyrelsesmedlemmer sig på skift for det 

nye skolebestyrelsesmedlem. 

 

Malene orienterede skolebestyrelsen om, at Louise 

Ydemann Duarte har ønsket at udtræde af 

skolebestyrelsen. Der er derfor brug for endnu et 

suppleringsvalg, som Mads iværksætter. Louise 

Y.D. var valgt for en firårig periode startende 1. 

august 2020. Det nye medlem skal således vælges 

for perioden frem til sommeren 2024. 
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2. Tavshedspligt v. Malene (se bilag) 

[underskrift] 

 

Medlemmer af skolebestyrelser er omfattet af de 

samme regler om tavshedspligt, som gælder for 

alle offentligt ansatte. Forældrerepræsentanternes 

tavshedspligt handler primært om, at de ikke må 

videregive fortrolige og følsomme oplysninger om 

enkeltpersoner. Tavshedspligten gælder også 

efter, at man har forladt forældre- eller 

skolebestyrelsen.  

De fremmødte skolebestyrelsesmedlemmer 

underskrev alle en tavshedserklæring. 

 

3. Budgetopfølgning v. Klaus [drøftelse] 

 

Administrationsleder Klaus Juul Sørensen var 

inviteret med til mødet (og deltog i punkt 1-3) for 

at give en status på skolens økonomi – med 

udgangspunkt i det forventede regnskab opgjort 

pr. september 2023. 

 

Ledelsen præsenterede i maj skolebestyrelsen for 

et budget for kalenderåret 2023 med et underskud 

på 1,6 millioner kroner på undervisningsdelen og 

et underskud på godt 300.000 kroner i SFO. 

Pr. september viser det forventede regnskab for 

2023, at underskuddet på 1,6 millioner kroner på 

undervisningsdelen ser ud til at holde, mens SFO 

ifølge det forventede regnskab lander på et noget 

større underskud; næsten 1,2 millioner kroner.  

Klaus forklarede, at underskuddet i SFO dog 

alligevel ikke bliver helt så stort, da det 

efterfølgende er blevet klarlagt, at en udgiftspost 

ved en fejl er blevet gjort større, end den reelt er. 

Fejlen vil blive rettet i et nyt forventet regnskab 

pr. november 2023. 

 

Efter regnskabsåret 2022 havde skolens 

undervisningsdel en ”kassebeholdning” på 

800.000 kroner. Med det forventede underskud på 

1,6 millioner kroner vil undervisningsdelen have et 

”overtræk” på 800.000 kroner. Klaus bemærkede, 

at man alt andet lige vil kunne ”indhente” dette 

underskud i regnskabsåret 2024. 

 

Skolens SFO havde efter regnskabsåret 2022 en 

”kassebeholdning” på 1,5 millioner kroner. Med 

det forventede underskud pr. september på 

næsten 1,2 millioner kroner vil SFO fortsat have 

penge på kistebunden; omkring 376.000 kroner. 

Med henvisning til den tidligere nævnte fejl på 

udgiftssiden vil man følgelig dog kunne forvente 

en endnu større ”kassebeholdning” ved 

regnskabsårets ende. 

 

4. Status på byggeprojekt v. Mads [orientering] 

 
Elevtallet stiger, og både skole og klub har 

allerede nu brug for mere plads. Derfor har skolen 

(undervisning og SFO) sammen med klubben på 
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Børn og Unges foranledning i starten af 2023 

taget hul på et anlægsprojekt, der skal udvide 

antallet af kvadratmeter på matriklen. 

 

Projektet er nu nået så langt, at styregruppen har 

lagt sidste hånd på en udviklingsplan, som er en 

beskrivelse af behovet og de konkrete løsninger, 

dvs. hvor mange lokaler af hvilken slags hvor på 

skolen. Med udviklingsplanen på plads er næste 

skridt at søge byrådet om anlægsbevilling. 

Desuden skal der tilknyttes en totalrådgiver og 

udarbejdes en udbudsplan – og derefter kan det 

konkrete tegnearbejde gå i gang.  

 

Mads understregede således, at der intet er tegnet 

endnu. Uden at gå i detaljer med de enkelte 

poster i anlægsprojektet fortalte han, at der ud 

over nybyggeri, ombygning og modernisering 

blandt andet er afsat midler til udendørsarealer og 

inventar/AV-udstyr. 

 

5. Status på justering af antimobbestrategien 

[orientering] 

 

Punktet blev udsat til et kommende møde, fordi 

ledelsen gerne vil kvalificere sit arbejde med 

antimobbestrategien med skolens personale inden 

nærmere drøftelse i skolebestyrelsen. 

 

6. Chromebooks (se bilag) [drøftelse] 

 

Mads havde forud for mødet udsendt Børn- og 

Unge-rådmandens pressemeddelelse af 28. 

september 2023 angående byrådets ændrede 

holdning til Chromebooks til eleverne: Siden 

skoleåret 2020/2021 har eleverne i 2.-10. klasse 

på de aarhusianske folkeskoler fået stillet en 

personlig Chromebook til rådighed, men i 

september vedtog byrådet, at det fra skoleåret 

2024/2025 kun er elever i 5.-10. klasse, der skal 

have Chromebooks. Beslutningen begrundes med 

den offentlige debat, der har været om børn og 

unges skærmtid, digital dannelse og skolernes 

brug af digitale læremidler. 

 

I udmeldingen fra rådmanden bliver det 

beskrevet, at skolerne fremover selv har frihed til 

at beslutte, i hvor høj grad it-udstyr skal være en 

del af hverdagen for eleverne i 0.-4. klasse. 

 

Punktet bringes op på et senere 

skolebestyrelsesmøde. 

 

7. Ændringer til skolebestyrelsens 

forretningsorden v. Malene [godkendelse] 

 

På det seneste skolebestyrelsesmøde i september 

vedtog skolebestyrelsen ændringer til 

forretningsordenen. Da ændringer i eller tillæg til 

forretningsordenen kræver vedtagelse i to 

ordinære møder, var ”den 2. vedtagelse” sat på 

dagsordenen i dag. Men eftersom skolebestyrelsen 
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ikke var beslutningsdygtig, blev vedtagelsen udsat 

til næste møde. 

 

8. Meddelelser fra:  

• Skolebestyrelsen  

• Skoleledelse  

• Øvrige 

 

• Skolebestyrelsen: Intet 

• Skoleledelse: Intet 

• Øvrige: Intet. 

9. Skole/hjem-samarbejdet, herunder 

Meddelelsesbog v. Malene [drøftelse og 

input] 

 

De forældrevalgte har på et tidligere tidspunkt 

givet udtryk for, at de kunne ønske sig et princip 

om skole-hjem-kommunikation, blandt andet 

vedrørende skolens brug af Aula. Emnet bliver 

bragt op igen på et senere tidspunkt. 

 

10. Evt. og punkter til kommende møder  

 

Malene spurgte, om Edyta og Louise P. sammen 

vil drøfte den video om skolebestyrelsesarbejdet, 

som skolebestyrelsen har på tegnebrættet. 

 

Malene og Edyta fortalte derudover, at skolen i 

den følgende uge får besøg af 11 lærere fra 

Budapest. Besøget er en del af et Erasmusprojekt, 

et program for uddannelse, ungdom og idræt i EU-

regi, og Edyta har været primus motor for 

Rundhøjskolens ansøgning om deltagelse. 

Under besøget skal de ungarnske lærere på 

"jobshadowing" på Rundhøjskolen og følge nogle 

af deres danske kollegers undervisning på 8. 

årgang.  

 

 

 

 

Kommende punkter: 

• 2. vedtagelse af ændringer til forretningsordenen 

• Skole-hjem-samarbejdet – evt. som princip om kommunikation evt. også om forældrerådene, brug 

af it/skærme (chatbot), elevtrivselsmåling. 

• Chromebooks 

• Trafikpolitik – på baggrund af henvendelse fra Rådet for Sikker Trafik. 

• Information og proces ved lærerskift og ved længerevarende vikardækning 
(26/9-23 Punktet blev afsluttet med enighed om, at Louise B., Tine og Malene sætter sig sammen 

og drøfter behov og løsninger med henblik på præsentation på et senere skolebestyrelsesmøde) 


